
PROTOKÓŁ NR XVI/2012 

XVI sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji,  

która odbyła się w dniu 24 sierpnia 2012 r. w godz. 13
00

- 14
30

 

w auli Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu, przy ul. Kilińszczaków nr 59. 
 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności ((załączniki 1 i 2) 

 
 

Porządek obrad XVI sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji: 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu XV sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 06.06.2012 r.- 01.08.2012 r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIV oraz 

XV sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

5. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 13.06.2012 r. do 07.08.2012 r. 

a) przyjęcie informacji. 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2012 r. 

oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego.  

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej 

w Wałczu za I półrocze 2012 roku.  

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji.  

8. Informacja na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim  

za I półrocze 2012 r. 

a) informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja 

e) przyjęcie informacji. 

9. Informacja na temat realizacji zadań statutowych przez Powiatowy Zarząd Dróg                       

w Wałczu. 

a) informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji.  
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10. Informacja o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez powiat w 2012 r. wraz               

z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu; 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu; 

c)  stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/81/2011 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2031. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej – 107 Szpital Wojskowy z Przychodnią w Wałczu. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIII/104/2012 z dnia 27 kwietnia 2012 r.  

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2012 roku. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/152/2008 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz 

przyznawania zwolnień od realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach 

prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/153/2008 Rady Powiatu w Wałczu  

z dna 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązującego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli w jednostkach prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań.  

18. Interpelacje oraz zapytania radnych. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Zakończenie sesji. 
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Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 
 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poprosił wszystkich zebranych o powstanie  

i uczczenie minutą ciszy pamięć zmarłego w dniu 19 sierpnia br. Burmistrza Miasta Wałcza 

Zdzisława Tuderka oraz zmarłego w dniu 22 sierpnia br. pracownika Starostwa Powiatowego 

w Wałczu Mariana Pocentek-Horodyskiego. 

Następnie zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego otworzył obrady XVI sesji IV kadencji 

Rady Powiatu w Wałczu. przywitał zaproszonych gości, radnych Rady Powiatu, Zarząd 

Powiatu, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, przedstawicieli mediów oraz pracowników 

Starostwa obsługujących sesję. 

 

 

 b) stwierdzenie quorum, 
 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum. Na stan ogólny                 

17 radnych – obecni wszyscy radni; wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może 

podejmować prawomocne decyzje. 

 

 

 c) przedstawienie porządku obrad,   
 

Porządek obrad XVI sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach na sesję, 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Do porządku obrad uwag nie zgłoszono 

 

 

 d) przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Powiatu.  
 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjecie 

protokołu Nr XV/2012 z obrad XV sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu                   

26 czerwca  2012 r.  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 06.06.2012 r.- 01.08.2012 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XVI sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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a) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie 

„Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 06.06.2012 r.- 01.08.2012 r.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIV  

oraz XV sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 
 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne załączono do materiałów na XVI sesję Rady Powiatu, 

stanowi ono załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 
 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

Zwróci się do Zarządu Powiatu z zapytaniami: 

 czy Uchwała Nr XV/ 118 /2012 w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków, którą Rada Powiatu podjęła podczas XV sesji  

w dniu 26 czerwca br. weszła w życie?  Jeżeli tak, to: 

  czy został już opracowany wzór wniosku, jaki podmiot zwracający się o dotację 

powinien wypełnić zgodnie z § 3 ust. 1 w/w uchwały? Jeżeli tak, to: 

 gdzie został opublikowany wniosek o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku i czy udostępniony jest na stronie 

internetowej Starostwa Powiatowego? 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Odpowiedział, iż Uchwała Nr XV/ 118 /2012 w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków weszła już w życie, natomiast wzór wniosku nie został jeszcze opracowany. Wobec 

powyższego wnioski nie są jeszcze przyjmowane. Zarząd Powiatu stoi na stanowisku,  

iż w roku bieżącym wnioski na dofinansowanie prac konserwatorskich i robót budowlanych 

nie będą rozpatrywane. Powyższa procedura zostanie zapoczątkowana w przyszłym roku 

budżetowym, po zaplanowaniu na powyższy cel środków finansowych w budżecie powiatu. 

 

 

Marek Pawłowski 

Oznajmił, iż wątpliwości budzi w nim zapis § 3 ust. 3 w/w uchwały, który stanowi:  

„(…) wnioski o udzielenie dotacji kieruje się do Zarządu Powiatu w terminie do dnia 30 

września roku poprzedzającego rok, w którym planuje się wykonanie prac konserwatorskich 

lub robót budowlanych (…)”. Wobec powyższego oraz w świetle wypowiedzi Starosty 

Wałeckiego o nierozpatrywaniu wniosków wpływających do Zarządu Powiatu w roku 

bieżącym zapytał,  czy nie powinno się dokonać stosownych zmian w treści uchwały?  
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Bogdan Wankiewicz 

Oznajmił, iż nie widzi potrzeby dokonania zmian w treści uchwały. Uściślając, iż wnioski  

o dofinansowanie  prac konserwatorskich lub robót budowlanych, które wpłyną w roku 

bieżącym będą rozpatrywane w perspektywie finansowej na przyszły rok. 

 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie  „Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas 

XIV oraz XV sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi 

Powiatu w Wałczu”.  
 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 4 

Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 
 

Pisemne sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami radni 

otrzymali w materiałach na XVI sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 6  

do niniejszego protokołu. 

 

Do sprawozdania Starosty Wałeckiego z działalności w okresie między sesjami uwag nie 

zgłaszano. 

 

 

 

Ad pkt 5 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 13.06.2012 r. do 07.08.2012 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XVI sesję Rady Powiatu, 

stanowi  załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 
 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowania przyjęcie 

„Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 13.06.2012 r. do 07.08.2012 r.” 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 6 

Informacja na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2012 r.  

oraz  o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego.  
 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 
Informację  pisemną Zarządu Powiatu  w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XVI sesję 

Rady Powiatu ; stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 
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b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu   radni otrzymali  

w materiałach na XVI  sesję Rady Powiatu ; stanowi ono załącznik nr 9  do protokołu. 

 

 

c) dyskusja, 
 

Marek Pawłowski 

Zauważył, iż w dziale 801 pn. „Oświata i wychowanie” zobowiązania na koniec czerwca br. 

wyniosły 557 557,34 zł. Ponadto obserwuje się znaczne przekroczenie w stosunku do planu 

wydatków rzeczowych. Wobec powyższego zwrócił się z zapytaniem do Naczelnika 

Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu Starostwa Powiatowego Józefa 

Kropielnickiego co jest powodem wzrostu wydatków zwłaszcza rzeczowych w szkołach 

ponadgimnazjanych i czy  istnieje obawa, że w dziale 801 pn. „Oświata i wychowanie” 

wykonanie wydatków budżetowych przekroczy pierwotnie planowaną wartość? 

 

 

Bogdan Białas Przewodniczący Rady Powiatu 

W międzyczasie zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu, by w planie budżetu na rok 2013 

ujęty został zakup systemu nagłaśniającego. 

 

 

Józef Kropielnicki - Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu w/m 

Poinformował, iż po przeprowadzeniu analizy środków budżetowych pochodzących  

z subwencji oświatowej oraz dochodów własnych jednostek oświatowych, ogólnie można 

stwierdzić, iż wykonanie budżetu w I półroczu 2012 roku w stosunku do planu zostało 

przekroczone. Kwoty na wynagrodzenie i pochodne w pierwszym półroczu przekroczyły  

50 %, głównie ze względu na środki wypłacane z zakładowego funduszu świadczeń 

socjalnych oraz tzw. „trzynastki’. Natomiast zapewnił, pod warunkiem, że nie wydarzy się 

coś nieplanowanego, iż wykonanie budżetu powiatu w dziale 801 pn. „Oświata i 

wychowanie” będzie zgodne z założeniami uchwały budżetowej powiatu na 2012 r.  Jeżeli 

chodzi o wydatki rzeczowe poinformował, iż 150 tys. zł zostało wydatkowane na remonty 

inwestycyjne, w związku z czym domniema, że dochody jednostek oświatowych  

w konsekwencji będą wyższe od tych, które planowano. 

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż Klub Radnych Rady Powiatu w Wałczu „Wspólny Powiat” będzie głosował 

za przyjęciem „Informacji na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 

2012 r. oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego”. 

Niemniej pragnie zwrócić uwagę na pewne zagrożenia, wynikające z przedstawionych przez 

Zarząd Powiatu, w przedmiotowej informacji, danych. Jak wynika z powyższych dochody 

budżetu zostały zrealizowane w 50,3 %, a dochody z dotacji celowych w wysokości 58%. 

Świadczy to o tym, iż dochody własne powiatu nie zostały w znacznym procencie 

zrealizowane. Jako przykład podał realizację dochodów własnych z podatku dochodowego od 

osób fizycznych (PIT) oraz od osób prawnych (CIT), które wykonano w ok. 40%. Ponadto 

środki na inwestycje uzyskane z różnych  źródeł  w I półroczu 2012 r. stanowiły jedynie 

1,8%, natomiast dochody ze sprzedaży majątku 0,2%. Podkreślił, iż w II półroczu br. Zarząd 

Powiatu będzie musiał dołożyć znacznych starań, by udało się budżet powiatu zrównoważyć. 

Oświadczył również, że członków Klubu Radnych Rady Powiatu w Wałczu „Wspólny 

Powiat” niepokoi stan zobowiązań powiatu jak i wykonanie budżetu powiatu w I połowie br. 
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w dziale 801 pn. „Oświata i wychowanie”. Wobec powyższego oraz w związku z 

informacjami jakie do niego docierają zapytał czy Zarząd Powiatu planuje zmiany w sieci 

szkół ponadgimnazjalnych powiatu wałeckiego?  

 

 

Bogdan Wankiewicz  

Zapytał radnego Janusza Różańskiego skąd posiada informacje o ewentualnych zmianach 

dotyczących sieci szkól ponadgimnazjalnych powiatu oraz by poparł je stosownymi faktami, 

gdyż powyższe nawet w nim samym budzą niepokój.  Następnie stanowczo oświadczył, iż 

Zarząd Powiatu na dzień dzisiejszy absolutnie nie podejmuje działań prowadzących do 

likwidacji którejś ze szkół ponadgimnazjalnych powiatu i nie widzi zagrożenia, które miałoby 

doprowadzić do zmiany aktualnego stanu rzeczy. Jeżeli chodzi o wykonanie budżetu powiatu 

w I półroczu br. w dziale 801 pn. „Oświata i wychowanie”  to osoby pracujące w oświacie 

wiedzą, iż pod względem finansowym najtrudniejsze jest pierwsze półrocze i z reguły w tym 

okresie wykonanie budżetu przekracza 50%. W drugim półroczu natomiast wydatki  w dziale 

801 pn. „Oświata i wychowanie” są mniejsze chociażby ze względu na oszczędności  

związane z okresem wakacyjnym, dotyczące wydatków rzeczowych m.in. na opłaty za wodę 

czy energię. Następnie powtórzył, iż aktualnie nie widzi zagrożeń w „oświacie”, to co Zarząd 

Powiatu zaplanował zostanie zrealizowane. Oczywiście mogą się wydarzyć różne sytuacje, na 

które Zarząd Powiatu nie będzie miał wpływu, niemniej obecnie wszystkie zadania dotyczące 

oświaty realizowane są zgodnie z założeniami.  

 

 

Janusz Różański 

Ad vocem wypowiedzi Starosty Wałeckiego Bogdana Wankiewicza oświadczył, iż zadał mu 

pytanie, na które nie uzyskał odpowiedzi. Nie oczekuje odpowiedzi natychmiastowej, może 

ona zostać udzielona w późniejszym terminie, po przeanalizowaniu kwestii przez Zarząd 

Powiatu. Zaznaczył, iż niczego nie sugerował i poprosi by nie zadawano mu pytań 

przeciwstawnych. 

 

 

Bogdan Wankiewicz  

Oznajmił, iż sądził że obrady XVI sesji będą przebiegały spokojnie. Następnie powiedział, że 

jeżeli radny zadaje pytanie dotyczące tak istotnych kwestii jakimi są rzekome zmiany w sieci 

szkół ponadgimnazjalnych powiatu, to prosi o udzielenie informacji skąd wziął się pomysł na 

sformułowanie niniejszego. Jeżeli radny Janusz Różański swoje pytanie zadał na podstawie 

doniesień opinii publicznej, to jest to fakt bardzo smutny. Jeszcze raz stanowczo powtórzył, iż 

na dzień dzisiejszy nie ma  żadnego zagrożenia.  

 

 

d) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku innych uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

„Informację na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2012 r.  

oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego”.   
 

 W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 
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Ad. pkt 7 

Informacja na temat wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej              

w Wałczu za I półrocze 2012 roku.  
 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu 

 

Informację pisemną Zarządu Powiatu radni otrzymali w materiałach na XVI sesję Rady 

Powiatu w Wałczu, stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali 

 w materiałach na XVI sesję  Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

 

c) dyskusja 
 

W dyskusji głosu nie zabierano. 

 

 

d) przyjęcie informacji.  
 

Wobec braku innych  uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

”Informację na temat wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej              

w Wałczu za I półrocze 2012 roku. ”  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższe jednogłośnie.  

 

 

 

Ad. pkt 8 

Informacja na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za I półrocze 

2012r. 
 

 

a) informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu, 
 

Informację Powiatowego Urzędu Pracy radni otrzymali w materiałach na XVI sesję Rady 

Powiatu w Wałczu; stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XVI sesję Rady 

Powiatu, stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu.  
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c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu 
 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali  

w materiałach na XVI sesję rady Powiatu, stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

 

d) dyskusja 
 

Marek Pawłowski 

Oświadczył, iż stopa bezrobocia w powiecie wałeckim nadal sięga ok. 19%. Ponad 3 tys. osób 

i ich rodzin z tego powodu przeżywa dramat zarówno finansowy, jak i psychiczny. Dlatego, 

też informacje na temat stanu bezrobocia, przede wszystkim ze względu na szacunek dla ludzi 

nie posiadających zatrudnienia powinny być przygotowywane ze szczególną starannością. Od 

wielu lat, także i w tym roku Dyrektor Powiatowego Urząd Pracy w Wałczu przygotowuje 

bardzo obszerne, o wysokim standardzie informacje na temat bezrobocia w powiecie. 

Natomiast jego odczucie wobec Stanowiska Zarządu Powiatu dotyczącego stanu bezrobocia 

w powiecie, aktualnie omawianej informacji, nie wzbudza w nim takiej sympatii jak sama 

informacja. Uściślił, iż porównał Stanowisko Zarządu Powiatu przedłożone w materiałach 

sesyjnych ze Stanowiskiem Zarządu Powiatu do informacji dotyczącej bezrobocia z roku 

ubiegłego. Okazuje się,  że oba Stanowiska są bardzo podobnej treści. Zaznaczył, iż powyższe 

nie stanowi zarzutu formalnego czy też merytorycznego do Zarządu Powiatu, ale jest jedynie 

jego spojrzeniem na tworzenie dokumentów, tak na prawdę nie wiadomo do końca na czyje 

potrzeby. Dodał, iż nie porównywałby treści obu Stanowisk Zarządu Powiatu, gdyby nie fakt, 

iż w Stanowisku Zarządu Powiatu załączonym do materiałów sesyjnych na tą sesję dostrzegł 

błędy: przywołano rok 2011 oraz podano wartość stopy bezrobocia na koniec czerwca 2012 r. 

w wysokości 19,9%. Wyraził stanowisko, iż stopa bezrobocia w powiecie nie osiągnęła 

wartości 19,9% zarówno na koniec czerwca br., jak i w roku ubiegłym. Powyższe może 

wynikać z faktu, iż podobny błąd co do wartości stopy bezrobocia w powiecie popełniono w 

przedmiotowej informacji, gdyż na koniec czerwca 2011 roku stopa bezrobocia wynosiła 

19,3%, a nie jak podano 19,9%. Zgadza się natomiast ze zwrotem w Stanowisku Zarządu 

Powiatu, że „Informację na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za I 

półrocze 2012 r. należy przyjąć”. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem do Dyrektor PUP w Wałczu Wandy Grochowskiej-

Skonieczna czy informacja jaką przekazała radnym podczas posiedzenia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego w dniu 6 sierpnia br. odnośnie zaprzestania działalności firmy, działających 

na terenie Miasta Wałcza jest prawdziwa? Poprosił o przedstawienie szerszych informacji w 

powyższej sprawie. 

  

 

Bogusława Towalewska – Radna Rady Powiatu  

Zapytała Dyrektor PUP w Wałczu czy posiada dane odnośnie tzw. „bezrobocia ukrytego”  

w powiecie wałeckim? 

 

 

Wanda Grochowska – Skonieczna -  Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu 

W pierwszej kolejności odniosła się do uwag radnego Marka Pawłowskiego dotyczących 

wartości stopy bezrobocia w powiecie, informując że stopa bezrobocia na koniec czerwca 

2011 roku ostatecznie wyniosła 19,9%, ponieważ we wrześniu ubiegłego roku dokonano 

korekty. Uściśliła, iż stopy bezrobocia w kraju określane są przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego właśnie w miesiącu wrześniu i to przez niego wartość stopy bezrobocia za I 

półrocze 2011 r. została skorygowana z 19,3% do 19,9%. Wobec powyższego wartość stopy 
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bezrobocia podana zarówno w informacji PUP w Wałczu jak i Stanowisku Zarządu Powiatu 

jest właściwa. Jeżeli chodzi o stopę bezrobocia na koniec lipca br., to wynosiła ona 17, 3%. 

Odnośnie zakładu, o którym wspominała podczas posiedzenia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego 6 sierpnia br., poinformowała iż zakład w chwili obecnej jest zamknięty, 

natomiast nie został wykreślony z ewidencji (formalnie istnieje). Zatrudnionych w nim było  

21 osób, niemniej nie zgłosiły się one do PUP w Wałczu.  Pracodawca nie wypowiedział 

pracy, ani nie wystawił pracownikom świadectw pracy. O powyższej sprawie została 

poinformowana Państwowa Inspekcja Pracy w Szczecinie. Ponadto zawiadomiono Komendę 

Powiatową Policji, która prowadzi postępowanie wyjaśniające. Obecnie oczekuje się na 

wyniki toczącego się w powyższej sprawie postępowania.  

Następnie na pytanie radnej Bogusławy Towalewskiej odpowiedziała, iż Powiatowe Urzędy 

Pracy zajmują się bezrobociem rejestrowanym. Wobec powyższego PUP w Wałczu posiada 

dane jedynie osób, które rejestrują się w Urzędzie dobrowolnie. Informacje dotyczące tzw. 

„bezrobocia ukrytego” gł. w rolnictwie prawdopodobnie zostaną ujawnione po ukończeniu 

Narodowego Spisu Powszechnego. Natomiast, co do istnienia „bezrobocia ukrytego” nie ma 

wątpliwości,  podobnie jak do istnienia zatrudnienia „w szarej strefie”. 

 

 

Marek Pawłowski 

Przeprosił za wskazanie błędu w wartości stopy bezrobocia 19,9%. Dodał, iż tak czy inaczej 

w/w wskaźnik stopy bezrobocia dotyczy pierwszego półrocza 2011 r., a nie jak podano  

w Stanowisku Zarządu Powiatu końca czerwca 2012 r. Następnie zwrócił się z prośbą do Pani 

Dyrektor PUP w Wałczu o przedstawienie danych dotyczących sytuacji na rynku pracy  

w powiecie porównując dwa okresy tj.: pierwsze półrocze 2011 r. i 2012 roku. Dodał, iż z 

tego co się orientuje sytuacja na rynku pracy poprawiła się. 

 

 

Bogdan Białas  

Zauważył, iż w przedmiotowej informacji przygotowanej przez Panią Dyrektor PUP 

zamieszczono porównanie danych o jakie prosi radny Marek Pawłowski. 

 

 

Marek Pawłowski 

Wyjaśnił, że nie chodzi mu o podanie danych liczbowych, lecz omówienie sytuacji na rynku 

pracy pod kątem obserwacji Pani Dyrektor. 

 

 

Bogdan Białas  

Zwrócił uwagę na fakt, iż stopa bezrobocia w powiecie nieznacznie zmalała, co jest bardzo 

budujące. Wyraził nadzieję że wskaźnik stopy bezrobocia będzie spadał stopniowo, gdyż 

wówczas poprawa sytuacji na rynku pracy będzie bardziej trwała. 

 

 

Bogdan Wankiewicz  

W imieniu Zarządu Powiatu przeprosił za błędy literackie w tekście Stanowiska Zarządu 

Powiatu dotyczącego stanu bezrobocia i sytuacji na rynku pracy w powiecie wałeckim za I 

półrocze 2012 roku. Przyznał, że faktycznie przywołano rok 2011 zamiast 2012. Niemniej  

z dalszą treścią stanowiska, podpisanego przez niego, jak najbardziej się zgadza, ponieważ 

(…) „Pracodawcy w dalszym ciągu odczuwają problemy dotyczące ogólnej sytuacji 

gospodarczej”(…). Zaznaczył, iż bardzo ściśle współpracuje z pracodawcami, także wie jakie 

są ich problemy m.in., że w dalszym ciągu nie otrzymują na bieżąco płatności od 

zleceniodawców. Domniema, iż z powyższym zgodzi się również radny Marek Pawłowski. 
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Radny sugerował, że Stanowisko zostało mówiąc wprost skopiowane. Niemniej w ubiegłym 

roku w Stanowisku Zarządu Powiatu nie podano informacji dotyczącej uruchomienia przez 

Fundusz POMERANUS programu Jeremie. Uściślił, że zaczyna on funkcjonować dopiero w 

roku bieżącym, dlatego też prosi o uważne przeczytanie Stanowiska. Zaznaczył, iż wszystkie 

informacje zawarte w Stanowisku Zarządu Powiatu do przedmiotowej informacji są zgodne z 

treściami przekazanymi przez Powiatowy Urząd Pracy w Wałczu.    

 

 

Wanda Grochowska – Skonieczna 

Przyznała, iż w roku bieżącym sytuacja na rynku pracy w Powiecie Wałeckim uległa 

poprawie. Przypomniała, że w roku ubiegłym PUP w Wałczu borykał się z niedoborem 

środków finansowych. Instrumenty, którymi dysponuje PUP w Wałczu w ponad 60% są 

współfinansowane ze środków Funduszu Pracy i Unii Europejskiej. A wiadomym jest, że im 

więcej jest środków finansowych, tym istnieją większe możliwości do aktywizowania osób 

bezrobotnych. W roku bieżącym PUP w Wałczu dysponuje większymi środkami 

finansowymi w stosunku do ubiegłego. Środki finansowe z algorytmu (Fundusz Pracy) 

stanowią 2 417 000 zł, pozostałe środki pochodzą z projektów:  systemowego, trzech 

projektów konkursowych, dwóch programów specjalnych oraz dodatkowego programu 

specjalnego, na którego funkcjonowanie Minister Pracy i Polityki Społecznej przeznaczył 

dodatkowe środki. W związku z czym możliwość finansowania działań z powyższych 

środków pozwala na aktywizację większej grupy osób bezrobotnych i weryfikację gotowości 

osób bezrobotnych do podjęcia pracy. Dlatego, też PUP dysponuje większą ilością ofert 

pracy, a i więcej osób bezrobotnych uzyskuje zatrudnienie. Nie są to może duże liczby, 

niemniej faktem jest, iż sytuacja na rynku pracy w powiecie uległa poprawie. 

 

 

Bogusława Towalewska 

Oznajmiła, że w przedmiotowej informacji podano, iż ilość osób bezrobotnych znajdujących 

się w szczególnej sytuacji na rynku pracy tj. bez kwalifikacji zawodowych w I połowie roku 

2011 wynosiła 1004, natomiast w I połowie 2012 roku 969 osób. W związku z powyższym 

zapytała w jakim wieku są to osoby?  

 

 

Wanda Grochowska – Skonieczna 

Odpowiedziała, iż osobami w szczególnej sytuacji na rynku pracy są głównie: młodzież 

długotrwale bezrobotna, kobiety szukające pracę po urodzeniu dziecka, osoby zwolnione  

z zakładów karnych czy niepełnosprawne, osoby bez kwalifikacji zawodowych  

i wykształcenia.  W grupie osób bez wykształcenia (z wykształceniem gimnazjalnym i 

niższym) jest dużo młodych ludzi. Obecnie PUP w Wałczu złożył projekt z podziałania 6.1.1 

dla młodzieży w wieku do 25 roku życia z wykształceniem gimnazjalnym i niższym. Na 

podstawie ewidencji ustalono, iż osób z wykształceniem gimnazjalnym i niższym jest aż 

ponad 200,  ponadto są jeszcze osoby nieuczące się będące absolwentami liceów 

ogólnokształcących oraz grupa ok. 280 osób, które nie maja praktycznie żadnego 

przygotowania zawodowego i doświadczenia zawodowego. Dodała, iż problem braku 

kwalifikacji  zawodowych dotyczy wszystkich grup wiekowych. 

 

 

Marek Pawłowski 

Odnosząc się do sowich wcześniejszych uwag dotyczących błędów w treści Stanowiska 

Zarządu Powiatu oświadczył, iż nie wskazał ich złośliwie. Zwrócił uwagę, że ok. 90%  

tegorocznego Stanowiska jest skopiowane z ubiegłego, treść dotycząca Funduszu 

Pożyczkowego POMERANUS także. Nie to jednak stanowi problem lecz fakt, że nie 
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pokazano, iż sytuacja na rynku pracy w powicie uległa poprawie, że  PUP w Wałczu w I 

połowie br. posiada o ok. 2mln zł więcej środków finansowych, niż w tym samym okersie 

ubiegłego roku.  Jeszcze raz powtórzył, iż chodziło mu o to, że Zarząd Powiatu w swoim 

Stanowisku nie pokazał pozytywnych zmian wynikających ze spadku stopy bezrobocia w 

powiecie. Dodał, iż w powyższej opinii powinien go także poprzeć Przewodniczący 

Powiatowej Rady  Zatrudnienia, którym jest pan Tadeusz Łożecki. 

 

 

Tadeusz Łożecki – Członek Zarządu Powiatu 

Oświadczył, iż wyznaje odmienne zdanie, niż  radny Marek Pawłowski. Na sytuację na 

powiatowym rynku pracy wpływa m.in.: otoczenie, Urząd Pracy, który działa w tym 

środowisku, pracodawcy, oświata oraz gmina czy tez powiat.  Dlatego, też Zarząd Powiatu 

przedstawił swoja opinię  na podstawie obserwacji sytuacji na rynku pracy w kraju ale i na 

świecie. Ponieważ sytuacja gospodarcza na świecie w stosunku do ubiegłego roku nie uległa 

radykalnej poprawie, a sytuacja gospodarcza kraju jest zbliżona do roku ubiegłego, opinia 

Zarządu Powiatu na temat bezrobocia i sytuacji na rynku pracy nie mogła być inna, a zbliżona 

do tej przedstawionej przez Zarząd Powiatu w roku ubiegłym. Następnie poinformował, iż 

pragnie powiedzieć kilka słów na temat funkcjonowania PUP i jego roli w walce z 

bezrobociem. Oznajmił, iż Powiatowy Urząd Pracy nie jest w stanie, jako instytucja 

rozwiązać problem bezrobocia w powiecie, gdyż jak już wcześniej wspomniał, wpływ na jego 

istnienie ma wiele czynników. Zwrócił uwagę, iż coraz większą grupę osób bezrobotnych 

stanowią absolwenci wyższych uczelni. PUP nie ma na powyższe wpływu. Może jedynie 

poprzez realizację nowych programów aktywizacji osób bezrobotnych zwiększyć szanse  na 

znalezienie zatrudnienia przez te osoby. Dzięki programom realizowanym poprzez PUP w 

Wałczu  trudna sytuacja na rynku pracy zostaje łagodzona. Podkreślił, iż środków jakimi 

dysponuje PUP w Wałczu jest coraz mniej. Dla przykładu podał iż 3 lata temu PUP 

dysponował ok. 10 mln zł , w roku ubiegłym ponad 2 mln zł, natomiast w roku bieżącym ok. 

6 mln zł. Powyższe wpływa także na sytuację osób bezrobotnych. Następnie zaznaczył, iż 

spośród wszystkich ofert pracy ponad 54% ofert jest subsydiowanych ze środków PUP w 

Wałczu. Wyraził stanowisko, że jeżeli sytuacja gospodarcza kraju nie ulegnie pogorszeniu, to 

tendencja malejąca stopy bezrobocia w powiecie utrzyma się. Jak już wcześniej wspomniano 

na sytuację na rynku pracy duży wpływ ma także szkolnictwo ponadgimnazjalne. 

Zapowiedział, że w najbliższym okresie Zarząd Powiatu przygotuje  program dla szkolnictwa 

zawodowego, by było ono bardziej mobilne, dostosowane do aktualnych potrzeb rynku pracy. 

 

 

Janusz Różański 

Oświadczył, iż swoim wystąpieniem Członek Zarządu Powiatu Tadeusz Łożecki zaprzeczył 

przedłożonemu w materiałach Stanowiskowi Zarządu Powiatu w sprawie stanu bezrobocia i 

sytuacji na rynku pracy w Powiecie Wałeckim w I półroczu 2012 roku. Intencją radnego 

Marka Pawłowskiego było wskazanie, że Zarząd Powiatu nie uwidocznił zmiany jaka 

nastąpiła na rynku pracy w powiecie w I półroczu br. Zarząd Powiatu nie pofatygował się 

nawet zmienić słownictwa w przedłożonym Stanowisku. Następnie pokazał zebranym dwa 

pisma będące Stanowiskami Zarządu Powiatu z roku bieżącego i ubiegłego, na których 

kolorowym flamastrem zakreślono identyczną treść, oświadczając, iż słowo w słowo są one 

takie same. Następnie powiedział, iż jeżeli zaszły pewne zmiany na powiatowym rynku pracy, 

o których wspomniał też Członek Zarządu Tadeusz Łożecki Zarząd Powiatu w swoim 

Stanowisku powyższe powinien był przedstawić. Poprosił, by jego sowa nie zostały 

potraktowane jako krytyka Zarządu Powiatu, lecz jako koleżeńska rada.  
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Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się z zapytaniem do Dyrektor PUP w Wałczu Wandy Grochowskiej – Skonieczna: 

 ilu pracodawców nie otrzymało dotacji i refundacji kosztów wyposażenia  

i doposażenia stanowisk pracy oraz z jakiej przyczyny? 

 

 

Wanda Grochowska – Skonieczna 

Odpowiedziała, iż przyczyną nieudzielenia refundacji kosztów wyposażenia i doposażenia 

stanowisk pracy jest niespełnienie stosownych wymagań  płynących z przepisów prawa 

(obowiązek prowadzenia działalności gospodarczej, niezmniejszanie stanu zatrudnienia, 

odpowiednie zabezpieczenia). Dodała, iż obecnie obserwuje się, że małe firmy z powodu 

trudności prowadzenia działalności gospodarczej zwalniają pracowników  zatrudnianych na 

refundowanych miejscach pracy. Co z kolei jest powodem wypowiadania umów dotyczących 

refundacji. Po prostu nie są w stanie przez dwa lata, gdyż taki jest wymóg uzyskania 

refundacji, utrzymać miejsc pracy. Generalnie jeżeli pracodawca spełni wszystkie wymagania 

prawne, a PUP dysponuje środkami finansowymi, wówczas dotacje i refundacje kosztów 

wyposażenia i doposażenia stanowisk pracy są przyznawane. 

 

 

Wiktor Kwaśniewski – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż jako Kierownik Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa w Mirosławcu, tworzy miejsca stażu dla osób bezrobotnych. Od kilku lat ma 

przyjemność współpracować z Dyrektor PUP w Wałczu Wandą  Grochowską – Skonieczna. 

Podkreślił, iż pani Dyrektor jest osobą, która zarządza Urzędem czyniąc starania, by stan 

bezrobocia w powiecie był jak najniższy, jednocześnie nie zapomina o swoich 

podopiecznych. Interesuje się i troszczy o losy każdego z nich z osobna.  

 

 

Bogdan Białas 

Oświadczył, iż dużo podczas sesji dyskutuje się na temat sytuacji osób bezrobotnych, 

zwłaszcza tych  bez kwalifikacji zawodowych.  Porównał sytuację na rynku pracy do 

„błędnego koła” wyjaśniając, iż pracodawcy - przedsiębiorcy dążą do rozwoju swoich 

przedsiębiorstw, zakupują nowoczesne maszyny i urządzenia. Wobec czego pragną zatrudniać 

osoby posiadające kwalifikacje, specjalizujące się w określonych, wymaganych przez nich 

dziedzinach. Tymczasem największą grupę osób bezrobotnych, jak już wcześniej 

wspomniano stanowią ludzie bez kwalifikacji zawodowych, czy też odpowiedniego 

wykształcenia. Jeżeli na rynku pracy nie ma osób specjalistów np. obsługi maszyn wówczas 

pracodawca zatrudnia chociażby osoby z wykształceniem średnim technicznym, gdyż wie że 

są one w stanie nauczyć się zawodu.  I tu tkwi właśnie problem, dla którego ludzie o niskich 

kwalifikacjach zawodowych czy braku wykształcenia nie mogą pozyskać zatrudnienia. Kilka 

lat temu młodzież wolała kształcić się w liceach ogólnokształcących. Mało osób 

kontynuowało naukę w technikach. Wyraził zdanie, iż z czasem młodzież zrozumie, że 

kwalifikacje zawodowe są bardzo ważne i wówczas szkolnictwo zawodowe zaczynie się 

odbudowywać. Podkreślił, iż rolą organów powiatu jest odpowiednie ukierunkowanie 

młodzieży i zachęcanie do kontynuowania nauki w kierunkach zawodowych. Na zakończenie 

wyraził zdane, że jeżeli nic zaskakującego się nie wydarzy spadek stopy bezrobocia w 

powiecie powinien  się utrzymać. 

 

 

e)  przyjęcie informacji 
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Wobec braku innych uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

„Informacja na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za I półrocze 

2012 r.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą informację jednogłośnie. 

 

 

 

Ad. pkt 9 

Informacja na temat realizacji zadań statutowych przez Powiatowy Zarząd Dróg                       

w Wałczu. 
 

 

a) informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu, 
 

Pisemną informację Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu  radni otrzymali w materiałach na 

XVI sesję Rady Powiatu w Wałczu, stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu 
 

Stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XVI sesję Rady 

Powiatu, stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego  Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali w 

materiałach na XVI sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

 

d) dyskusja 
 

Janusz Różański 

Zwrócił się do Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu Tomasza Rzemykowskiego 

z zapytaniami: 

  czy współpracuje z Komendą Powiatową Policji w zakresie bezpieczeństwa na drogach 

powiatowych oraz czy posiada informacje o tym gdzie najczęściej dochodzi do 

wypadków drogowych? 

  czy przy drogach powiatowych w miejscach, w których najczęściej dochodzi do 

wypadków nie należałoby umieścić znaków drogowych ostrzegających przed 

wypadkami, podobnie jak to jest czynione na drogach krajowych? 

  co można uczynić, by przeciwdziałać powstawaniu wypadkom drogowych na drogach 

powiatowych? 

 

 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Powiatowych w Wałczu 

Odpowiedział, iż wypadki na drogach powiatowych się zdarzają i o powyższych  

PZD Wałczu jest informowany. Niemniej na chwilę obecną nie jest w stanie podać 

dokładnych danych. Dodał, że ich liczba jest niewielka. Poinformował, iż najwięcej 

wypadków drogowych odnotowuje się na drodze  powiatowej Nr 2331Z na odcinku  

Dobino-Skrzatusz, gdzie zdarzył się także wypadek śmiertelny. Wyraził zdanie, iż nie ma 
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potrzeby umieszczania przy drogach powiatowych znaków ostrzegających o wypadkach, ze 

względu na niewielką liczbę tych zdarzeń. Wyjaśnił, iż drogi powiatowe są właściwie 

oznakowane. Na odcinkach dróg o gorszym stanie nawierzchni umiejscawiane są znaki 

ograniczenia prędkości.   

 

 

Janusz Różański 

Zwrócił się do Dyrektora PZD w Wałczu z prośbą by w informacji na temat realizacji zadań 

statutowych przez Powiatowy Zarząd Dróg w Wałczu w roku przyszłym zawarł dane 

dotyczące ilości wypadków i na jakich odcinkach dróg powiatowych do nich dochodzi, po to 

by można było zastanowić się co zrobić by im zapobiec. Dodał, że oczywiście wolniej 

jeździć, ale co jeszcze poza tym. 

 

 

Bogdan Białas 

Wyraził zdanie, że tak naprawdę żadne znaki nie ustrzegą kierowców przed wypadkami 

drogowymi jeżeli sami nie będą jeździć rozważnie. 

 

 

e) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku innych uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

„Informację na temat realizacji zadań statutowych przez Powiatowy Zarząd Dróg                       

w Wałczu.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 10 

Informacja o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez powiat w 2012 r. wraz               

z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych. 
 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu 
 

Informację  pisemną Zarządu  Powiatu radni otrzymali w materiałach na XVI sesję Rady 

Powiatu; stanowi  załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu  
 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na XVI sesję Rady Powiatu; stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego  Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali w 

materiałach na XVI sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
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d) dyskusja, 
 

Janusz Różański 

Zapytał, z których prowadzonych inwestycji powiat wałecki nie otrzymała jeszcze środków 

finansowych z refundacji? 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż na konto bankowe budżetu powiatu nie wpłynęły jeszcze środki finansowe  

z refundacji 3 inwestycji: 

1)  termodernizacji obiektów użyteczności publicznej – obecnie oczekuje się na 

rozstrzygnięcie ostatnio złożonych wniosków; 

2) realizowanej w ZS Nr 4 RCKU w Wałczu pn. „Atrakcyjna szkoła zawodowa dobrym 

startem w dorosłość” – na dniach zostanie przeprowadzona kontrola inwestycji, jeżeli 

zakończy się pomyślnie powiat otrzyma środki finansowe z jej refundacji; 

3) przebudowy drogi powiatowej nr 2313Z, na odcinku Rutwica- Strączno – wyraził 

nadzieję, iż w niedługim czasie środki finansowe z refundacji powyższej wpłyną na 

konto bankowe powiatu. 

 

 

e) przyjęcie informacji.  
 

Wobec braku innych uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady                        

„Informację o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez powiat w 2012 r. wraz               

z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych.”.   
 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

Przewodniczący Rady ogłosił piętnasto minutową przerwę od 13
50

  do 14
05

. 

 

Sesję opuścili: Wanda Grochowska – Skonieczna,  Marzenna Łopatka, Tomasz Rzemykowski 

 

Po przerwie o godzinie 14
05

 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XVI sesji Rady 

Powiatu w Wałczu. 

 

 

 

Ad pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, że głosowaniu podlega projekt 

uchwały, który został radnym rozłożony na stołach przed sesją, uwzględniający zmiany  

w treści uchwały, wprowadzone przez Zarząd Powiatu.  

Projekt uchwały stanowi załącznik  nr 21 do protokołu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Poinformował, iż  zmiana w treści projektu uchwały wynika ze zwiększenia się dochodów 

budżetu o kwotę 28 182,00 zł ( dział 801 rozdział 80130 §0970 ) w związku z wpływem  

do budżetu kary umownej dla firmy wykonawczej boiska przy ZS Nr 2 w Wałczu. 
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Jednocześnie o kwotę 28 182,00 zł zwiększa się wydatki budżetu (dział 801 rozdział 80130 

§4270) w związku z pokryciem kosztów remontowych przy usunięciu wad wykonawczych 

boiska przy ZS Nr 2 w Wałczu.   

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 06.08.2012 r. 

Opinia nie uwzględniała aktualnie wprowadzonych przez Zarząd Powiatu zmian do treści 

uchwały.  

 

 

b) podjęcie uchwały. 
 

Wobec braku innych  uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  

pod głosowanie projekt uchwały wraz z wprowadzonymi zmianami w jego treści. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/ 120 /2012                       

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  22 do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 12 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/81/2011 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2031. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, że głosowaniu podlega projekt 

uchwały, który został radnym rozłożony na stołach przed sesją, uwzględniający zmiany  

w treści uchwały wprowadzone przez Zarząd Powiatu. 

Projekt Uchwały stanowi załącznik  nr 23 do protokołu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Poinformował, iż w związku ze zmianami o kwotę 28 182,00 zł dochodów ogółem  

i wydatków ogółem w budżecie powiatu zaistniała konieczność zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2031. Zmianie w stosunku do projektu uchwały, 

który radni otrzymali w materiałach uległ załącznik nr 1. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 06.08.2012 r. 

Opinia nie uwzględniała aktualnie wprowadzonych przez Zarząd Powiatu zmian do treści 

uchwały.  
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b) podjęcie uchwały. 
 

Wobec braku innych  uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  

pod głosowanie projekt uchwały wraz z wprowadzonymi zmianami w jego treści. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/ 121 /2012 

zmieniającą uchwałę Nr XI/81/2011 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2011 r.  

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego  

na lata 2012-2031. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  24 do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej – 107 Szpital Wojskowy z Przychodnią w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XVI 

sesję Rady Powiatu. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

06.08.2012 r.  

 

 

b) podjęcie uchwały.  
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  pod 

głosowanie projekt uchwały wraz z wprowadzoną poprawką. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/ 122 /2012   

w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej – 107 Szpital Wojskowy z Przychodnią w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 25  do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 14 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIII/104/2012 z dnia 27 kwietnia 2012 r.  

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2012 roku. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, że głosowaniu podlega projekt 

uchwały, który został radnym rozłożony na stołach przed sesją, uwzględniający zmiany  

w treści uchwały wprowadzone przez Zarząd Powiatu. 

Projekt uchwały stanowi załącznik  nr 26 do protokołu. 
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Bogdan Wankiewicz 

Poinformował, iż zmiana w treści uchwały wynika z niewykorzystania środków finansowych 

w kwocie 15.150,00 zł na rehabilitację zawodową na finansowanie kosztów szkolenia  

i przekwalifikowania zawodowego osób niepełnosprawnych oraz finansowanie wydatków  

na instrumenty lub usługi rynku pracy dla osób niepełnosprawnych zarejestrowanych jako 

poszukujące pracy niepozostające w zatrudnieniu (realizowane przez PUP). Wobec 

powyższego proponuje się przesunięcie kwoty 15.150,00 zł na rehabilitację społeczną,  

na dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się  

i technicznych, w związku z indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych. 

 

 

c) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 06.08.2012 r. 

Opinia nie uwzględniała aktualnie wprowadzonych przez Zarząd Powiatu zmian do treści 

uchwały.  

 

 

d) podjęcie uchwały.  
 

Wobec braku innych  uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  

pod głosowanie projekt uchwały wraz z wprowadzonymi zmianami w jego treści. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/ 123 /2012  

zmieniającą uchwałę Nr XIII/104/2012 z dnia 27 kwietnia 2012 r. w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2012 roku. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uazsadnieniem stanowi załącznik nr 27  do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 15 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/152/2008 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz 

przyznawania zwolnień od realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach 

prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach  

na  XVI sesję Rady Powiatu. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

06.08.2012 r. 
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b) podjęcie uchwały 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/ 124 /2012 

zmieniającą uchwałę Nr XVII/152/2008 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 sierpnia 2008 r. 

w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz przyznawania zwolnień od 

realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach prowadzonych przez Powiat Wałecki. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 16 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/153/2008 Rady Powiatu w Wałczu  

z dna 27 sierpnia 2008 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązującego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli w jednostkach prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach  

na  XVI sesję Rady Powiatu. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

 iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

06.08.2012 r. 

 

 

b) podjęcie uchwały 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/ 125 /2012 

zmieniającą uchwałę Nr XVII/153/2008 Rady Powiatu w Wałczu z dna 27 sierpnia 2008 r. 

w sprawie określenia tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli w jednostkach prowadzonych przez Powiat Wałecki. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 17 

Informacja Przewodniczącego rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że na wnioski i zapytania radnych złożone podczas XVI 

sesji Rady Powiatu, która odbyła się 26 czerwca 2012 r. udzielono odpowiedzi pisemnych. 
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Zostały one zamieszczone w materiałach na XVI sesję Rady Powiatu; stanowią załączniki nr 

30; 31; 32; 33 do protokołu. 

 

Do powyższej informacji uwag nie zgłoszono. 

 

 

 

Ad pkt 28 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 
 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 

 

 

 

Ad pkt 29 

Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż do Rady Powiatu wpłynęło 

pismo Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, informujące  

o udzieleniu dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytkach dla: Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. św. Katarzyny w Marcinkowicach w kwocie 3.000,00 zł, co stanowi 

92,39% wydatków określonych na 3.247,20 zł.   

Podmioty udzielające dotacji mają obowiązek prowadzenia wykazów oraz wzajemnego 

informowania się o zakresie i wysokości udzielonych dotacji na prace konserwatorskie  

i roboty budowlane przy zabytkach, ponieważ suma udzielonych przez pomioty dotacji nie 

może przekroczyć 100% nakładów poniesionych na prace. 

Pismo Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków stanowi załącznik  

nr 34 do protokołu.  

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XVI sesję  

Rady Powiatu o godzinie 14
30

. 

 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

 

Protokołowała: 

 

Inspektor ds. obsługi      Przewodniczący Rady Powiatu  

    Rady Powiatu  

 

   Anna Siwiec        Bogdan Białas   


